
Protokół Nr 82/2022 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki oraz Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 15 kwietnia 2022 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2022– 2037 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2022 roku 

3) przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej gminy za rok 2021 

4) przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi poprzez likwidację 

podporządkowanej jej szkoły filialnej w Jabłońskich 

5) wykazu kąpielisk i sezonu kąpielowego na terenie gminy Gołdap 

4. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz. 

Powitała członków komisji, pracowników Urzędu oraz media.  

 

Do pkt 2  

 Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła porządek posiedzenia. 

 Do porządku uwag nie zgłoszono.  

 

Do pkt 3 

1) i 2) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap  

na lata 2022– 2037 oraz projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap  

w 2022 roku. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że proponuje się zmiany w planie dochodów.  

W rozdziale „Płatne parkowanie” na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje się zwiększenia w planie 

dochodów o kwotę 40.468,23 zł w tym: 9.570,63 zł – odszkodowanie za uszkodzony szlaban wyjazdowy  

z parkingu; 30.897,60 zł – odszkodowanie z tytułu niedoposażenia parkometrów w moduł GSM. W rozdziale  

„Szkoły podstawowe” na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej w Pogorzeli oraz Dyrektora Szkoły 

Podstawowej Nr 1 w Gołdapi zwiększa się plan dochodów o kwotę 3.162,00 zł, w związku z realizacją 

przedsięwzięcia pn. „Poznaj Polskę” (stanowi to wkład własny – wpłaty rodziców). W rozdziale „Pozostała 

działalność” w dziale 801 na wniosek Kierownika Wydziału OSS dokonuje się zwiększenia w planie 

dochodów o kwotę 34.646,00 zł w związku z podpisanym porozumieniem z Ministrem Edukacji i Nauki  

na realizację przedsięwzięcia „Poznaj Polskę”. Autopoprawka z dnia 14 kwietnia 2022 r.: W rozdziale 

„Urzędy Wojewódzkie” zwiększa się plan dochodów o kwotę 2.965,00 zł w związku z przyznanymi 

środkami na realizację zadań dotyczących uzyskania PESEL dla uchodźców z Ukrainy. W rozdziale 85395 

„Pozostała działalność” zwiększa się plan dochodów o kwotę 904.000,00 zł - są to środki z Funduszu 

Pomocy na realizację zadań na rzecz pomocy Ukrainie - świadczenie pieniężne w wysokości 40,00 zł, które 

może być przyznane każdemu podmiotowi w szczególności osobie fizycznej prowadzącej gospodarstwo 

domowe, który zapewni zakwaterowanie i wyżywienie obywatelom Ukrainy nie dłużej niż okres 60 dni. 

Plan dochodów zwiększa się per saldo o kwotę 985.241,23 zł. Proponuje się zmiany w planie wydatków.  

W rozdziale 60019 „Płatne parkowanie” na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje się zwiększenia  

w planie wydatków o kwotę 40.468,23 zł w tym: 9.570,63 zł – odszkodowanie za uszkodzony szlaban 

wyjazdowy z parkingu; 30.897,60 zł – odszkodowanie z tytułu niedoposażenia parkometrów w moduł GSM. 

Źródłem pokrycia jest zwiększenie w planie dochodów. W rozdziale „Pozostała działalność” na wniosek 

Kierownika Wydziału OSS dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 37.808,00 zł w związku  

z podpisanym porozumieniem z Ministrem Edukacji i Nauki na realizację przedsięwzięcia „Poznaj Polskę”. 

W rozdziale „Przedszkola” na wniosek Dyrektora Przedszkola Samorządowego Nr 1 w Gołdapi dokonuje się 



zwiększenia w planie wydatków o kwotę 20.000,00 zł, z przeznaczeniem na remont zabawek znajdujących 

się na placu zabaw Przedszkola. Po przeglądzie wykonanym przez inspektora bhp zalecono wymianę 

zużytych lin i podestów na placu zabaw. Źródłem pokrycia są środki z rozdziału 80101 w wysokości 

10.000,00 zł oraz środki z rozdziału 85149 w wysokości 10.000,00 zł. Autopoprawka z dnia 14 kwietnia 

2022 r.: W rozdziale „Urzędy Wojewódzkie” zwiększa się plan wydatków o kwotę 2.965,00 zł w związku  

z przyznanymi środkami na realizację zadań dotyczących uzyskania PESEL dla uchodźców z Ukrainy.  

W rozdziale 85395 „Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków o kwotę 904.000,00 zł - są to środki 

z Funduszu Pomocy na realizację zadań na rzecz pomocy Ukrainie - świadczenie pieniężne w wysokości 

40,00 zł. które może być przyznane każdemu podmiotowi w szczególności osobie fizycznej prowadzącej 

gospodarstwo domowe, który zapewni zakwaterowanie i wyżywienie obywatelom Ukrainy nie dłużej  

niż okres 60 dni. Plan wydatków zwiększa się per saldo o kwotę 985 241,23 zł. Plan dochodów po zmianach 

wynosi 104 030 711,83 zł. Plan wydatków po zmianach wynosi 115 596 701,30 zł. Deficyt budżetu wynosi 

11 565 989,47 zł. Przychody budżetu wynoszą 13 006 528,87 zł. Rozchody budżetu wynoszą  

1 440 539,40 zł. 

 

Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn powiedział, że w ostatnim czasie Rada Miejska podjęła uchwałę  

w której przeznaczone zostały środki na rzecz uchodźców z Ukrainy. Zapytał, czy środki w wysokości 

904 000,00 zł są dodatkowymi środkami czy też zawierają się w niej wcześniejsze przekazane środki. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że jest to inne działanie z Funduszu Pomocy. 

Kierownik Wydziału WA Pani Róża Popławska przekazała odpowiedzi na pytania kierowane przez 

radnych podczas sesji nadzwyczajnej. Na pytanie „Czy świadczenie 300+ dla uchodźców z Ukrainy 

przyznawane jest zarówno dorosłym jak i dzieciom” – odpowiedź: obywatelom Ukrainy, których pobyt  

na terenie RP jest uznawany za legalny i który został wpisany do rejestru PESEL przysługuje pomoc  

w postaci jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300 zł na osobę. Pomoc przysługuje 

osobom dorosłym, jak również i dzieciom. Na pytanie „Czy uchodźcy z Ukrainy, którzy podjęli pracę  

na terenie naszej gminy oraz wynajmują bądź wynajmą mieszkania będą mogli składać wnioski na dodatki 

mieszkaniowe” przekazała odpowiedź, że w ustawie o pomocy obywatelom Ukrainy w związku  

z konfliktem zbrojnym nie ma zapisów o dodatkach mieszkaniowych, więc nie można odpowiedzieć  

na to pytanie.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2022– 2037.  

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2022 roku. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

3) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Dyrektor OPS Pani Emilii Mor - 

Górskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej gminy 

za rok 2021. 

 

Dyrektor OPS Pani Emilia Mor – Górska powiedziała, że zasoby pomocy społecznej Gminy Gołdap, 

obejmują w szczególności dane dotyczące sytuacji demograficznej i społecznej, przedstawiają infrastrukturę 

wybranych podmiotów realizujących zadania polityki społecznej, dane dotyczące kadry Ośrodka Pomocy 

Społecznej oraz nakłady finansowe na zadania zrealizowane przez pomoc społeczną w latach 2020-2021 

oraz prognozę potrzeb na 2022 rok. 

 



Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czemu w tabelach na str. 4 i 5 nie ma podanej liczby 

mężczyzn 60-64 lat.  

 Dyrektor OPS Pani Emilia Mor – Górska odpowiedziała, że tabela zostanie uzupełniona w tym zakresie. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej gminy za rok 2021. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

4) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Kierownik Wydziału OSS Pani Anny 

Podciborskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 5 im. 

Noblistów Polskich w Gołdapi poprzez likwidację podporządkowanej jej szkoły filialnej w Jabłońskich. 

 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że procedura przekształcenia Szkoły 

Podstawowej Nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi poprzez likwidację Szkoły Filialnej w Jabłońskich 

rozpoczęła się od podjęcia uchwały XLVIII/376/2022 z dnia 22 lutego 2022 r. w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi poprzez likwidację 

podporządkowanej jej szkoły filialnej w Jabłońskich. Procedura przekształcenia została pozytywnie 

zaopiniowana  przez kuratora oświaty. W przypadku likwidacji Szkoły Filialnej w Jabłońskich, uczniowie 

będą mieli zapewniony bezpłatny transport i opiekę w czasie przewozu. Kadra pedagogiczna Szkoły Filialnej 

w Jabłońskich nadal będzie pracownikami Szkoły Podstawowej nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi.  

 

 Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że w postawie prawnej trzeba zmienić rok 2021  

na 2022.  

 Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska odpowiedziała, że wskazane uwagi zostaną 

zweryfikowane i poprawione.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi poprzez likwidację 

podporządkowanej jej szkoły filialnej w Jabłońskich. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za,  

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

5) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Zastępcy Kierownika Wydziału GPO 

Pani Anity Germaniuk o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk i sezonu kąpielowego 

na terenie gminy Gołdap. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału GPO Pani Anita Germaniuk powiedziała, że wyznaczonym kąpieliskiem 

na terenie gminy Gołdap w 2022 r. jest kąpielisko „Plaża Miejska” nad wydzielonym fragmentem jeziora 

Gołdap, zlokalizowanym przy Promenadzie Zdrojowej 14 w Gołdapi. Ustalonym czasem trwania sezonu 

kąpielowego jest okres od 1 lipca 2022 r. do 31 sierpnia 2022 r. Podczas przeprowadzonych konsultacji 

społecznych nie wpłynęły uwagi. 

 

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński wskazał poprawienie w podstawie prawnej roku ogłoszenia  

w Dz. U.  

   

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wykazu kąpielisk i sezonu kąpielowego na terenie gminy Gołdap. 

 



W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

Do pkt 4 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że ukazał się raport CBA ze wskazanymi nieprawidłowościami 

przy budowie Zakładu Przyrodoleczniczego. Nie znalazł w nim zmianki, że jakiekolwiek nieprawidłowości 

były z winy radnego. Złożył wniosek, by burmistrz przeprosił radnego podczas sesji za wskazywanie jego 

jako winnego za nieprawidłowości przy budowie Zakładu Przyrodoleczniczego. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że radny Andrzej Tobolski mówił o tym, że robił 

zgłoszenia do CBA. Dodał, że nie ma zamiaru przepraszać radnego. Opóźnienia w terminach oraz 

znalezienie osób, które by się podjęły realizacji inwestycji jest problemem ze względu na osobę radnego. 

Raport CBA, jak również odpowiedź urzędu do zastrzeżeń znajdujących się w raporcie jest opublikowana  

na stronie BIP Urzędu Miejskiego. CBA, jak również urząd miejski miał swoich biegłych sądowych i opinie 

w niektórych kwestiach są rozbieżne. CBA badało przede wszystkim działania urzędu i urzędników w tym 

zakresie, natomiast nie badało postępowania innych osób oraz podmiotów zaangażowanych w tą inwestycję.  

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, dlaczego prace budowlane są wstrzymane już 2 lata. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że realizacja inwestycji nie zostanie ukończona póki 

radny będzie dalej w tym przeszkadzał, jak to radny zapowiadał niejednokrotnie.    

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz złożyła życzenia wielkanocne.  

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała              Przewodnicząca Komisji 

  /-/ Katarzyna Krusznis            /-/ Janina Pietrewicz  

                    


